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Nacka kommuns synpunkter avseende trafikförändringar 
i SL – trafiken 2014/2015 

Om Nacka 
Den expansiva utvecklingen i Nacka fortsätter vilket innebär ett ökat resande med såväl 
fordonstrafik som kollektivtrafik.   

Det är många i Nacka kommun som reser med kollektiva färdmedel varje dag. Busstrafiken 
är omfattande i Nacka – Värmdöstråket och ökar mest i regionen. Arbetspendling både till 
och från kommunen är omfattande, framförallt under högtrafik. Den största andelen 
utpendlare har sina mål norr om Saltsjö – Mälarsnittet, i norra innerstaden och i de 
arbetsplatsintensiva områdena norr därom. Resandet är omfattandet även under lågtrafiktid 
då fritids- och serviceresandet dominerar.  

Nacka har som mål att kollektivtrafikandelen ska öka. 

SL:s Trafikförändringar 2014/2015 

Allmänt 

Det kan konstateras att förslagen till trafikförändringar för år 2014/2015 är konkreta och i 
förslagen finns det positiva inslag. Nacka kommun anser att det kollektivtrafiknät som finns 
i dag måste förstärkas och tillföras mer resurser, förutom med anledning av befolknings- 
och arbetsplatstillväxten, också särskilt med hänsyn till ombyggnaden av Slussen. Denna 
innebär inskränkningar i biltrafikens framkomlighet och då är det nödvändigt att 
kollektivtrafiken förstärks ytterligare. Förändringar i trafikutbud och eventuella 
ombyggnadsåtgärder av SL:s anläggningar mm som påverkar SL-trafiken ska samordnas 
med kommunen i god tid. Förstärkning av kollektivtrafiken ska ske såväl under högtrafik 
som under dag- och kvällstid samt på helger. Det gäller såväl lokalt resande som över 
Saltsjö- Mälarsnittet. 

 Nacka kommun konstaterar att i förslagen för trafikförändringar år 2014/2015 finns en del 
satsningar men anser att dessa inte motsvarar det ökade resebehovet. Därför anser Nacka 
att kollektivtrafiken bör få mer resurser i de olika kommundelarna och lämnar följande 
synpunkter:  
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Busstrafiken i Boo 
• Direktbussen mellan Orminge och Slussen (446) är fortfarande överfull med stående 

passagerare på motorvägen. SL:s förslag att förstärka trafiken på linje 446 C 
(direktlinjen till Cityterminalen) med nya turer under rusningstrafik på morgon och 
eftermiddag är bra. Men om det trots detta återstår problem med trängsel på linje 
446 då ska ytterligare extra turer sättas in.   

• Nacka kommun anser att de förstärkningar som föreslås i trafikförändringar på 
linjen 418C är bra och önskevärt . Men kommunen anser att denna satsning inte ska 
drabba neddragningar på linje 418 och 446C som samtidigt föreslås i förslaget till 
trafikförändringarna.    

• Kommunen är positiv till att göra avgång kl. 08.40 på linje 421 till en avgång på linje 
441 för att få en direkt resa till Slussen. Förslaget om omläggningen av linje 441 som 
innebär att denna linje får en ny linjesträckning via Värmdöleden istället för som 
idag via Björknäs centrum har fördelen att resenärer från Kummelnäs och 
Vikingshill får en kortare restid till Slussen. Men samtidigt måste de som har 
målpunkter utmed Värmdövägen byta till bl.a. linje 445. Kommunen kan inte ta 
ställning till förslaget innan konsekvenserna är utredda. Kommunen anser att 
satsningar på linje 442 under helger är bra, men vill veta mer om vad som menas 
med att ”se över utbudet vid Skogalundsklippan och Skvaltan” som nämns i 
förslaget till trafikförändringarna. Utökning av trafiken på söndagar är bra och 
kommunen är positivt till dessa förändringar. 

• Nacka kommun vill ha mer information om översynen av linje 445 som tas upp i 
förslag till trafikförändringar för att kunna yttra sig om detta. 

• Kommunen anser att linje 445C ska förstärkas under ombyggnaden av Slussen 

• Nacka kommun anser att de förstärkningar som föreslås i trafikförändringarna på 
linjerna 447 och 471 är bra. 

• Boende i Björnbergsområdet/Kummelnäs har vid flera tillfällen farmfört önskemål 
om att förbättra busstrafiken i området. Nacka kommun anser att 
Trafikförvaltningen bör utreda denna fråga tillsammans med kommunen.  

Busstrafiken på Sicklaön  
• Förra året tog kommunen upp förslaget om att motorvägsbussarna bör stanna för 

både på- och avstigning vid motorvägshållplatsen ”Nacka Forum” i båda riktningar. 
Detta är än mer aktuellt efter utbyggnaden av centrumanläggningen . Åtgärden kan 
möjligöra en avlastning av linje 471 och ökar tillgängligheten. Trafikförvaltningen 
svarade att man avser att införa detta som ett test men detta framgår inte av 
tidtabeller. 

• Det är många äldre som bor i Jarlaberg, därför önskar kommunen att kvarterslinjen 
469 trafikerar även Jarlaberg.  

• Nacka kommun anser att de förstärkningar som föreslås i trafikförändringar på linje 
402 är bra men vill att linjen får tätare turer även efter kl. 18.30  

• Nacka kommun anser att de förstärkningar som föreslås i trafikförändringar på 
linjen 443 är bra.  
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Busstrafiken i Fisksätra/Saltsjöbaden 
• Nacka kommun anser att de förstärkningar som föreslås på linje 465 är bra.  

Busstrafiken i Älta 
• I samband med förlängningen och byggnationen av Tvärbanan kommer det att bli 

framkomlighetsproblem. För att minimera störningar för busstrafikanterna bör 
turtätheten ökas under byggtiden.  Linjerna 401 och 403 bör förstärkas under 
byggtiden.  

• Kommunen anser att det behövs en snabbare busstrafik mellan Älta och Slussen. 
För att få en snabbare förbindelse bör varannan tur på linje 401 gå direkt till Slussen 
via Planiavägen och Järlaleden.   

• Kommunen tar upp igen önskemål om utökning med 2 turer på linje 811 efter den 
sista turen på kvällar (måndag-fredag). 

• Kommunen är positiv till förslaget att enstaka turer på linje 811 ska trafikera fram 
till Storkällans begravningspalts. Kommunen vill att denna linje samtidigt får utökad 
trafik under helgkväller. 

• Förslaget att linje 816 kör till den planerade torget i Hedvigslund när torget är 
färdigtbyggt är viktigt för de boende som flyttar in till det nya området.  

Saltsjöbanan 
• I trafikförändringar finns inget förbättringsförslag angående trafiken på 

Saltsjöbanan. Men Nacka kommun anser att Saltsjöbanan ska få ökad turtäthet 
framförallt med hänsyn till ombyggnaden av Slussen. 

• Nacka kommun är positiv till den beslutade upprustningen av Saltsjöbanan. 

Kollektivtrafik på vatten 
• Busslinje österifrån till Nacka Strand för möjlighet till byte till SjöVägen bör 

tillkomma, speciellt under Slussens ombyggnadstid.  
• Busslinjer till Nacka Strand bör justeras så att byte till SjöVägen blir attraktivt. 
• Nacka kommun önskar bättre turtäthet med Sjövägen.  
• Möjlighet för båttrafiks angöring av bryggor längs Boo respektive Baggensstäket-

Skurusundet bör undersökas för att ge alternativ till busspendling. 

Övrigt  
Nacka vill åter igen föra fram att det inte är rimligt att det finns en zongräns för avgift som 
delar kommunen. Hela Nacka kommun, även Boo och Fisksätra/Saltsjöbaden, bör ingå i 
zon A. Nacka kan jämföras till exempel med kommunerna Solna, Sundbyberg, Lidingö och 
Danderyd vilka är inom zon A. Flera områden inom Stockholm stad ligger längre bort från 
City än Nacka, till exempel Hässelby och Norsborg. 
 
 
 
Mats Gerdau     Mikael Ranhagen 
Kommunstyrelsens ordförande  Enhetschef Trafikenheten 
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